



Canadians claim more than 200 ethnic origins, and 18% of Canadians were foreign born. On compte plus de 200 origines ethniques au Canada et 18 % de tous les Canadiens sont nés à l'étranger.



The population is 50.99% female and 49.01% male. On compte 50,99 % de personnes de sexe féminin et 49,01 % de sexe masculin.



Nunavut, the largest territory, is the least populated with 26 745 inhabitants. Le plus grand territoire, le Nunavut, est le moins peuplé avec 26 745 habitants.



Approximately 59% of Canadians have English as their first language and 23% have French. On compte 59 % de Canadiens ayant l'anglais comme langue maternelle et 23 %, le français.

# The Atlas of Canada



# L'Atlas du Canada

[atlas.gc.ca](http://atlas.gc.ca)

100 years 1906 - 2006 100 ans

## Canada's Population Density / Densité de la population du Canada

Persons per square kilometre	Habitants par kilomètre carré
0.4 - 1	0,4 - 1
1.1 - 5	1,1 - 5
5.1 - 25	5,1 - 25
25.1 - 100	25,1 - 100
100.1 - 500	100,1 - 500
Greater than 500	Plus de 500

The parts of Canada not shown in the above classification have a population density of less than 0.4 persons per square kilometre (less than 1 person per square mile).

Les régions du Canada qui ne se retrouvent pas dans la classification ci-dessus possèdent une densité de population inférieure à 0,4 personne par kilomètre carré (ou une personne par mille carré).

A lesson plan and more detailed information on Canada's population can be found on The Atlas of Canada's Web site: [atlas.gc.ca](http://atlas.gc.ca)

Vous trouverez un plan de leçon et plus d'information sur la population du Canada dans le site Web de l'Atlas du Canada : [atlas.gc.ca](http://atlas.gc.ca)

Scale / Échelle 1:8 137 500

1 centimetre represents approximately 80 kilometres / 1 centimètre représente environ 80 kilomètres  
kilometres 80 0 80 160 240 320 400 kilometres

Vertical Near-Side Perspective Projection; centred at 50°00'N 90°00'W, altitude 12 500 000 metres. Projection perspective verticale; centrée à 50°00'N 90°00'O, altitude 12 500 000 mètres.



Canada has nearly 1 000 000 Aboriginal people. Au Canada, on compte près de 1 000 000 d'Autochtones.



In 1900, 84% of Saskatchewan's population was rural; in 2002, 42% lived in Saskatoon and Regina.

En 1900, 84 % de la population de la Saskatchewan était rurale; en 2002, 42 % habitait à Saskatoon et à Regina.



The province with the highest population is Ontario with 11 410 046 inhabitants.

La province la plus peuplée est l'Ontario avec 11 410 046 habitants.



Canada's population is 30 007 094, six times larger than it was 100 years ago.

La population du Canada est de 30 007 094 habitants, soit six fois supérieure à il y a un siècle.



Prince Edward Island has the fewest inhabitants (135 294) but the highest population density of any province.

L'Île-du-Prince-Édouard est la province à la densité de population la plus élevée mais n'a que 135 294 habitants.

Credits / Crédits

Population Density, for Census Subdivisions, 2001 Census of Population, Statistics Canada. Densité de population par subdivision de recensement, Recensement de la population de 2001, Statistique Canada.

2001 Registered Indian Population, Indian and Northern Affairs Canada. Population indienne inscrite de 2001, Affaires indiennes et du Nord Canada.

\* Two photos are reproduced with the permission of Health Canada.

\* Deux photos sont reproduites avec la permission de Santé Canada.

© 2005. Her Majesty the Queen in Right of Canada, Natural Resources Canada.

© 2005. Sa Majesté la Reine du chef du Canada, Ressources naturelles Canada.